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JEGYZŐKÖNYV 

 

Készült: Teleki Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2020. október 27. napján 

tartott   nyilvános testületi üléséről, Teleki, Rákóczi u. 49. szám alatt. 

 

Jelen vannak: Hári László István polgármester, Mónosné Szalai Anita, Lauday Dávid, 

Hajdzser István, Orsós Sándorné,  Köselingné dr. Kovács Zita jegyző, Magyar 

Szilvia főtanácsos. 

 

Hári László István polgármester: Köszönti a megjelenteket.  Megállapítja, hogy az ülésen az 5 

képviselőből 4 fő megjelent, a képviselő-testület határozatképes.  Ismerteti a napirendet. Aki 

egyetért a napirend elfogadásával,  kéri kézfeltartással szavazzon. 

 

A képviselő-testület – a szavazásban részt vesz négy képviselő -  4 igen, 0 nem, 0 tartózkodással 

az alábbi határozatot hozza: 

 

Teleki Község Önkormányzat Képviselő-testülete 

45/2020.(X. 27.) kt. határozata 

 

Teleki Község Önkormányzat Képviselő-testülete a 2020. október 27-i nyilvános ülésen az 

alábbi napirendet tárgyalja: 

1.) A Helyi Választási Bizottság tájékoztatása, az új képviselő eskütétele 

2.) Alpolgármester választás, az alpolgármester eskütétele 

3.) Alpolgármester tiszteletdíjának és költségtérítésének megállapítása 

4.) Ügyrendi bizottság tagjának megválasztása 

5.) Gazdasági Program elfogadása 

Határidő: értelem szerint azonnal 

Felelős: Hári László István polgármester 

 

NAPIREND TÁRGYALÁSA: 

 

1.) A Helyi Választási Bizottság tájékoztatása, az új képviselő eskütétele 

Előadó: Hári László István polgármester 

Az előterjesztés írásban a jegyzőkönyvhöz csatolva. 

 

Hári László István polgármester: Strott András alpolgármester egészségi állapota miatt 

lemondott képviselői mandátumáról ezzel együtt alpolgármesteri tisztségéről is.  A lemondást 

követően a helyi választási bizottság összeült, ismerteti a bizottság döntését. Az önkormányzati 

választásokon a legtöbb szavazatot Orsós Sándorné érte el, ő lett a soron következő jelölt. 

Köszönti Orsós Sándornét az ülésen. Felkéri Köselingné dr. Kovács Zita  jegyző asszonyt a 

napirend további ismertetésére. 

 

Köselingné dr. Kovács Zita jegyző: Mivel a helyi választási bizottság elnöke az ülésre nem 

tudott eljönni, így röviden ismerteti a bizottság döntését. A helyi választási bizottság a lemondás 

folytán megüresedett képviselői mandátumot a 2019. október 13-án megtartott választás 

eredménye alapján a szavazatszám szerinti sorrendben következő legtöbb szavazatot elérő 

Orsós Sándorné részére elrendelte kiadni. Átadja Orsós Sándorné részére a megbízólevelet. 

 

Orsós Sándorné a megbízólevelet átveszi. 
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Köselingné dr. Kovács Zita jegyző: Felkérem Orsós Sándornét, szíveskedjen utánam mondani 

az eskü szövegét.  

A képviselő a Mötv. 28. §. (2) bekezdésében meghatározott esküt leteszi. 

Köselingné dr. Kovács Zita jegyző: Felkérem a képviselőt, írja alá az esküokmányt. 

A képviselő aláírja az esküokmányt. Az esküokmány a jegyzőkönyvhöz csatolva. 

Hári László István polgármester megállapítja, hogy az ülésen jelen levő képviselő-testület 

létszáma 5 főre emelkedett, továbbra is határozatképes. 

 

2.)Alpolgármester választás, az alpolgármester eskütétele 

Előadó: Hári László István polgármester 

Szóbeli előterjesztés. 

 

Hári László István polgármester:  Ismerteti, miért és milyen körülmények hatására alakult ki a 

javaslata az alpolgármester személyét illetően.  Miért is gondoltam azt, hogy Teleki 

hagyománnyal szemben szeretnék döntést hozni? Jelen bizonytalan helyzet miatt. Bármikor 

kerülhetünk olyan helyzetbe, amikor nem tudjuk ellátni a feladatot. Olyan ember vigye az 

ügyeket, aki ebben benne van, aki zökkenőmentesen át tudja venni a feladatokat. A jelenlegi, 

járványhelyzetben egy ember van, aki ezt át tudja látni, ő Lauday Dávid. Szeretné, ha a 

képviselők ezt belátnák, és megértenék. Az alpolgármesternek Lauday Dávidot javasolja. 

Megkérdezi, hogy elfogadja-e  a jelölést? 

 

Lauday Dávid  képviselő: Elfogadom a jelölést. 

Hári László István polgármester: Köszönöm. A bizottsági tagságról le kell majd mondani. Van 

a képviselők részéről kérdés, észrevétel? A gyakorlatiasság miatt döntött így. A napi feladatokat 

el kell látni. 

 

Mónosné Szalai Anita képviselő: Véleményezni szeretné. Nemrég hallották az eskütétel 

szövegét. Az itt élő emberekért kell dolgozni, nyugodt szívvel és lélekkel. Sem elfogadni, sem 

támogatni nem tudja a döntést. Abban egyetért a polgármesterrel, hogy akik a hivatalban 

dolgoznak, ők látnak, értesülnek az eseményekről. Hozzájuk nem, vagy nem a teljes információ 

jut el. Kétségtelen, sok esetben nem is kell tudniuk mindenről.  

 

Hajdzser István képviselő: Véleménye szerint jó döntés. A vírus miatt védett korban vagyunk. 

Támogatja a jelölést, fiatal, marad a falunak vezetője. Együtt vannak a napi dolgokban, ami 

nagy előny, ha valaki képben van. Támogatja a jelölést. 

 

Köselingné dr. Kovács Zita jegyző: A Mötv. alapján a képviselő-testület a polgármester 

javaslatára, titkos szavazással, minősített többséggel a polgármester helyettesítésére 

alpolgármestert választ saját tagjai közül. Az alpolgármester jogai és kötelezettségei a 

megválasztással keletkeznek, a megbízatás megszűnésével szűnnek meg. Miután a jelölt nem 

kérte a napirend zárt ülésen való tárgyalását, ezért nyilvános ülésen, titkos szavazással történik 

az alpolgármester választása. 

Hári László István polgármester: Felkérem az Ügyrendi  bizottság tagjait a titkos szavazás 

lebonyolítására. Felhívom a képviselők figyelmét, hogy az alpolgármester jelölt akkor 

tekinthető megválasztottnak, ha a neve mellett elhelyezett „igen” oszlopban lévő körben 

elhelyezett jelölések száma több, mint a megválasztott képviselők számának a fele. A 

szavazólapokat kérem kiosztani. 
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Lauday Dávid képviselő: A szavazásban nem kívánok részt venni. 

 

A képviselők szavaznak.  

 

Hári László polgármester: Felkérem a Mónosné Szalai Erzsébet Anitát, az Ügyrendi  Bizottság 

elnökét, ismertesse a szavazás eredményét! 

 

Mónosné Szalai Anita az ügyrendi bizottság elnöke:. Az urnában 4 szavazólap volt. Érvénytelen 

szavazólap nem volt. Alpolgármesterként Lauday Dávid képviselőre leadott igen szavazatok 

száma: 3, nem szavazatok száma: 1.  

 

Hári László István polgármester:  Megállapítom, hogy a képviselő-testület Lauday Dávid 

képviselőt 3 igen szavazattal, 1 nem szavazattal és 0 tartózkodással alpolgármesternek 

megválasztotta.  

 

Hári László polgármester: Felkérem Köselingné dr. Kovács Zita jegyzőt, hogy az 

alpolgármesteri eskü szövegét mondja elő. 

 

Köselingné dr. Kovács Zita jegyző: Felkérem a jelenlévőket, hogy szíveskedjenek felállni. 

Felkérem Lauday Dávid alpolgármester urat, hogy az eskü szövegét szíveskedjen utánam 

mondani.  

 

Ezt követően Lauday Dávid az esküt leteszi, az esküokmányt aláírja. 

 

Az esküokmány a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

3.)Alpolgármester tiszteletdíjának és költségtérítésének megállapítása 

Előadó: Hári László István polgármester 

Az előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva. 

 

Hári László István polgármester: A javaslatom ugyanaz, mint az előző alpolgármesternek járó 

tiszteletdíj és költségtérítés; 40.000 Ft tiszteletdíjat és 6.000 Ft költségtérítést javaslok 

megállapítani. Van kérdés, hozzászólás? Amennyiben nincs, aki egyetért, kézfelemeléssel 

szavazzon. 

 

Lauday Dávid képviselő:  A szavazásban nem kívánok részt venni.  

 

A képviselő-testület – a szavazásban részt vesz négy képviselő -  4 igen szavazattal, 0 nem és 

0  tartózkodással az alábbi határozatot hozza: 

 

Teleki Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

46/2020. (X.27.) Kt. határozat 

 

Teleki Község Önkormányzat Képviselő-testülete Lauday Dávid alpolgármester 

tiszteletdíját az Mötv. 80. § (2) bekezdése alapján 40.000,-Ft/hó összegben, költségtérítését 

a tiszteletdíj 15 %-ában, havi 6.000 Ft-ban állapítja meg,  

Határidő: azonnal 

Felelős: Hári László István polgármester 
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4.)Ügyrendi bizottság tagjának megválasztása 

Előadó: Hári László István polgármester 

 

Hári László István polgármester: Mivel alpolgármester nem lehet bizottsági tag, megkérdezem 

Lauday Dávid alpolgármestert, lemond-e bizottsági tagságáról? 

 

Lauday Dávid alpolgármester: Ügyrendi Bizottsági tagságomról ezennel lemondok. 

 

A Képviselő-testület a lemondást egyhangúlag tudomásul vette. 

 

Hári László István polgármester: Mivel bizottsági tag csak képviselő lehet, kérem, aki egyetért 

azzal, hogy az Ügyrendi Bizottság tagjának Orsós Sándorné képviselőt válasszuk meg, 

kézfelemeléssel szavazzon. 

 

A Képviselő-testület – a szavazásban részt vesz 5 fő képviselő – 4 igen, 0 nem és 1 

tartózkodással a következő határozatot hozta: 

 

Teleki Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

47/2020. (X.27.) Kt. határozata 

Teleki Község Önkormányzatának Képviselő-testülete az Ügyrendi Bizottság tagjának 

Orsós Sándorné  képviselőt megválasztotta. 

Felelős: Hári László István polgármester 

Határidő: azonnal 

 

4.) Gazdasági Program elfogadása 

Előadó: Hári László István polgármester 

Az előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva. 

 

Hári László István polgármester: A jelenlegi helyzetben a gazdasági program 

közmeghallgatáson történő tárgyalását nem javasolta. A tervezetet megkapták a képviselők.  

Van kérdés, hozzászólás, esetleg javaslat? 

 

Mónosné Szalai Anita képviselő: Azt olvasta, hogy az orvosi rendelőben a padozatot fel kell 

újítani. Úgy emlékszik, hogy döntöttek abban, hogy felújítják. Az állattartást kérdezi, látta, 

hogy belekerült a tervezetbe.  

 

Hári László István polgármester: A festés megtörtént, a padozat felújítása folyamatban van. Sok 

támadás éri az állattartás kapcsán, azonban a kedvét nem veszik el. A juhtenyésztést támogatni 

kívánja a jövőben is. Most nyújtottak be egy kérelmet a állami támogatás megítélésére a kos 

vásárlása után. Sajnos az útfelújításra kért támogatási kérelmünket nem támogatták. Anyagi 

lehetőségeink nem teszik lehetővé az útfelújítást. Figyeljük továbbra is a pályázatokat.  További 

kérdés, vélemény?  

 

Hajdzser István képviselő: A gyógynövénytermesztést javasolja a távolabbi célként megjelölni. 

Úgy gondolja, egy nagyon vonzó, jövedelemkiegészítő tevékenység lehet az itt élők számára. 

A református lelkésszel már felvette a kapcsolatot. Kis ráfordítással jelentős anyagi javakat 

lehet megteremteni. A növényfeldolgozás itt van a közelben, ki kellene használniuk a 

lehetőséget.  
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Hári László István polgármester: Támogatni, népszerűsíteni lehet, ebben segítséget tud nyújtani 

az önkormányzat. 

 

Lauday Dávid alpolgármester: Egyéni vagy közösségi tevékenységre gondolnak? 

 

Hajdzser István képviselő. Egyéni a piac, önkormányzat támogatásával.  

 

Hári László István polgármester: Hirdessük meg, hogy van-e rá érdeklődő?  

 

Orsós Sándorné képviselő: Milyen gyógynövényt szeretnének termeszteni? Nem mindegy, mit 

szeretnének termelni, függ a talaj minőségétől is.  

 

Köselingné dr. Kovács Zita jegyző: Támogatja az ötletet, véleménye szerint bekerülhet a 

gazdasági programba.  

 

Hári László István polgármester: Egyetért. Mivel az önkormányzat a tankertben végez 

növénytermesztést, ki tudnak alakítani egy bemutatótermet is.  Van más kérdés, javaslat? Aki 

az elhangzott kiegészítő javaslattal a gazdasági programot elfogadja, kéri, kézfelemeléssel 

szavazzon. 

 

A Képviselő-testület – a szavazásban részt vesz 5 fő képviselő – 4 igen, 0 nem és 1 

tartózkodással a következő határozatot hozta: 

 

Teleki Község Önkormányzata Képviselő-testületének 

48/2020. (X.27.) Kt. határozata 

 

Teleki Község Önkormányzat Képviselő-testülete a 2020-2024. évi Gazdasági Programot 

elfogadja. 

Felelős: Hári László István polgármester 

Határidő: értelem szerint  

 

Napirenden kívül:  

 

Hári László István polgármester: Mónosné Szalai Anita képviselő jelezte, hogy a napirendek 

után szeretne pár gondolatot a képviselőknek mondani. Mielőtt átadnám a szót, rövid 

tájékoztatást szeretnék adni a közművelődési szakember alkalmazásával kapcsolatban. Január 

1-jétől legalább egy középfokú közművelődési szakembert kell alkalmaznunk. Az állami 

normatíva múlhat ezen. Gondolkodjunk közösen, mert a költségét magunknak kell kitermelni, 

igaz, ehhez több állami normatívát kapunk. Úgy tudja, korábban kulturális 

közfoglalkoztatottként Telekiben is dolgozó volt kolleganőnek megvan ehhez a képesítése, 

esetleg felvehetnénk közösen Nagycsepellyel és Kötcsével. Ha nem támogatjátok, akkor lehet 

új embert keresni, aki vállalja, hogy elvégzi  a tanfolyamot.  Biztosan találunk rá jelentkezőt.  

A Templom ügyben volt bejárás, a falunapot felválthatnánk  búcsúval is. Ezen is érdemes 

gondolkodni. Mást nem kíván elmondani. Átadja a szót Mónosné Szalai Anita képviselőnek. 

 

Mónosné Szalai Anita képviselő: Elmondja, hogy a múlt héten képviselői fogadónapot tartott, 

melyet előre meghirdetett. Számára is meglepetés volt, milyen sokan eljöttek hozzá, kérdeztek 

tőle.  Javasolja képviselőtársainak,  éljenek ők is ezzel a lehetőséggel.  Mivel nem tudott minden 

lakossági kérdésre megválaszolni, mert sok mindenről nincs tudomása,  ezért szeretne ezekre a 

kérdésekre választ kapni, hogy továbbítani tudja. Először az állattartással kapcsolatban kérdez. 
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A maga részéről támogatta az állattartást, hisz megszavazta a beszerzést. Sokan sérelmezik, 

hogy nincs meghirdetve a vágás, ezért nem tudnak rá jelentkezni. Nem tudtak a közös főzésről 

sem, ezért erről is sokan lemaradtak. A költségeket kérdezni, mennyi pénzért vásárolták az 

állatokat és milyen költsége volt eddig az önkormányzatnak? Egy pénzügyi kimutatást szeretne 

látni, mennyi a kiadás-bevétel az állattartás terén? Majd a falugondnoki munkaidőt kérdezi, 

változott-e, mert többen kifogásolták a falugondnok 8 órás munkakezdését. Megkérdezi, mióta 

szállítanak ebédet Balatonszárszóra? A Völgy utca 1. szám alatti ingatlan ügyében milyen 

döntések születtek,  végrehajtották-e a döntéseket, ha nem, miért nem? A temetőbe kifele vezető 

út állapotára kérdez, úgy tudja, a gödröket betemették, de maradt még egy, azt mikor fogják 

kátyúzni? 

 

Hári László István polgármester: Tájékoztatta a képviselő-testületet, hogy a kérelmüket 

elutasították, így nem tudják az utat felújítani. 

 

Hajdzser István képviselő: Véleménye szerint a gödrök a rossz csapadékvíz elvezetés miatt 

keletkeznek az utakban. 

 

Hári László István polgármester: Az említett szakaszon nincs vízelvezető árok, rögtön 

magántelek van.  Elmondja, hogy a pályázat elutasítása után átmeneti megoldásként a gödröket 

kátyúzták. Van egyszer a milliós árajánlat, és  a foltozás, saját pénzen, zsákos aszfalttal.  Az is 

rengeteg pénzt, szakértelem híján nem túl jó megoldás.  

 

Mónosné Szalai Anita képviselő: A könyvtárral kapcsolatban elmondja, hogy véleménye 

szerint nagyon jó és hasznos munka folyik. A könyvtáros korrepetálást tart a gyerekeknek, 

gratulál a munkájához. 

 

Hári László István polgármester: Elmondja, hogy az előző könyvtáros önszorgalomból kezdett 

el foglalkozni a roma gyerekek iskolai felkészítésével. Az ő munkájával kapcsolatban is jó 

visszajelzések voltak.  

 

Mónosné Szalai Anita képviselő: Úgy döntöttem, a mai nappal lemondok képviselői 

tisztségemről, a mai napon képviselői  mandátumomat visszaadom.  

 

Köselingné Dr. Kovács Zita jegyző: Biztos ebben, mert a Mötv. alapján megszűnik a képviselői 

megbízatása. 

 

Mónosné Szalai Anita képviselő: Igen.  Utánanézett, írásban nem kell  benyújtania.    

 

Köselingné dr. Kovács Zita jegyző: A Mötv. alapján  Mónosné Szalai Anita képviselő 

képviselői megbízatása a lemondást követően a mai napon megszűnt. 

 

Hári László István polgármester: Tudomásul veszi a bejelentést, elfogadja a döntést. Majd 

visszatér az útfelújításokra. Elmondja, hogy a murvás út is járható, ami van, abból tudunk 

gazdálkodni. El lehet dönteni, lakossági szinten, mit szeretnénk. Ha úgy dönt a lakosság, hogy 

adózzunk többet, és abból az adóbevételből  valósítsuk meg azt, amit szeretnénk, akkor azt kell 

tenni.  

 

Hajdzser István képviselő: Amit tenni lehet az utakért, az az árkolás. Ennyit tudunk tenni. 

Véleménye szerint 30-40 millió forintba kerülne a teljes útfelújítás. 
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Lauday Dávid képviselő: Mivel meg lett szólítva Anita által, ezért szeretne válaszolni a 

személyét érintő kérdésekben. Soha nem volt a pontosság bajnoka, elismeri.  Igen, a 

falugondnok munkaideje  napi 8 óra, de tudomásul kell venni, hogy az ő munkaideje nem akkor 

kezdődik, mire a faluba ér, mert legtöbbször reggel megy a gyógyszertárba, esetleg boltba, ezért 

mire beér a faluba, már bevásárolt az ellátottaknak, vagy éppen gyógyszert hozott. A 

gyógyszertár nem 5 perc. Amúgy igyekszik pontos lenni.  Igen, előfordult 3-4 alkalommal, 

hogy Balatonszárszóra vitt ebédet, mert megkérték rá.  De vitt ebédet képviselői kérésre már 

Szántódra is.  

 

Mónosné Szalai Anita: A lakossági kérdéseket továbbította. Köszöni a választ. Majd elköszön 

a képviselőktől.  

 

Hári László István polgármester: Van még kérdés, hozzászólás? Amennyiben nincs, 

megköszöni a jelenlevők munkáját,  a nyilvános ülést  bezárja. 

 

K.m.f. 

 

 

 

 

 Hári László István     Köselingné dr. Kovács Zita   

              polgármester                      jegyző 

         

            


